
Crònica del Ple Ordinari del 28 de juliol de 2022

A  les  20:02  l'Alcaldessa,  Maite  Viñals  i  Clemente,  dóna  inici  al  Ple  ordinari  de
l'Ajuntament de Cabrils del mes de juliol.

En el primer punt de l'ordre del dia, s'aprova per unanimitat l’acta de la sessió
anterior. 

El segon punt,  relatiu a l’aprovació definitiva dels Estatuts i les Bases d’actuació de
l’àmbit Valldeneu-1, s'aprova per unanimitat.

El  tercer  punt  tractava  l’aprovació  inicial  de  la  modificació  de  l’Ordenança
reguladora de les llicències d’accés de vehicles a locals,  recintes o habitatges  a
través de les voreres, vorades o altre espai de domini públic 

La  Sra.  Lina  Morales  Serra,  Regidora  de  Via  Publica,  explica  que  la  normativa
existent  era ambigua i  s’aclareix el fet que serà el propietari  qui  s’haurà de fer
càrrec de la reparació del ferm si aquest es malmet per l’ús reiterat del gual. La
portaveu del PSC, Anabel Sorroche Martí pregunta si s’han de pintar de groc els
guals  i  comenta que no està  inclòs  a  l’ordenança i  que es podria  haver  afegit
també el tema de l’arbrat que pot afectar als guals. 

La portaveu de JxCC, Marta Gómez Pons,  comenta que troba que la modificació de
l'ordenança si que provocarà un impacte directe a la ciutadania i diu que no s’ha
previst que hi ha voreres que no tenen reforç previ fet o que tenen molts anys o
que no s'ha tingut en compte un dipòsit de garantia i que no estan d'acord en que
sigui el propietari qui hagi de pagar els desperfectes siguin del tipus que siguin. 

S’aprova per 9 vots a favor (ERC, UxC, MUC, regidor no adscrit) i 4 vots en contra
(JxCC i PSC) 

El  punt  quart  tracta  sobre  l’aprovació  inicial  de  la  modificació  de  l’Ordenança
municipal reguladora de la gestió dels residus de Cabrils.

El  regidor  no  adscrit,  Jose  Alfredo  Pérez  Martín,  comenta  que  les  saques  son
petites i si hi hauria possibilitat de col·locar algun contenidor on deixar les restes.
La regidora del PSC comenta que troba que també són petites, i que la majoria
dels actes incívics amb les deixalles de fracció verda són en cap de setmana. La
portaveu del JxCC diu que estan a favor de la modificació però que es podia haver
aprofitar per tocar altres temes de residus, com la taxa o la gestió de residus, que
s’han de millorar. 

El punt és aprovat per unanimitat.



El punt següent tracta sobre l’aprovació inicial de l’Ordenança de cura i tinença
responsable d’animals de Cabrils,

La portaveu del PSC comenta que li  hagués agradat que s'hagués comptat amb
més actors, a part dels polítics a l'hora de treballar-la i que no es podrà complir al
100% el que posa a l'ordenança. El regidor de JxCC, Francesc Xavier Almirall Garcia,
indica que s’ha de tenir en compte la problemàtica dels gats ferals, pels problemes
de convivència que creen. El regidor de Medi Ambient, Pere Cos Carreras, comenta
que  per  aquest  tema  s'ha  parlat  amb  associacions  protectores  d'animals  i
particulars que ja se n'encarregaven i que, a més, s'està treballant en la creació
d'una associació que s'encarregaria només de la cura i control d'aquestes colònies
de gats ferals. El portaveu del MUC, Miguel Doñate Sastre,  diu que el seu grup
municipal troba curta aquesta ordenança pel que fa als animals assilvestrats, i que
moltes vegades el problema és la tinença poc responsable d'alguns propietaris.

El punt és aprovat per unanimitat.

El següent, aprovat per unanimitat, és l’aprovació de la xifra de oficial de població a
Cabrils a data 1 de gener de 2022, sent de 7.729 habitants. 

EL punt número 7 és l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost
núm.21 del  Pressupost  de l’exercici  2022. La regidora d'Hisenda,  Sílvia Vallbona
Blanch,  explica  que  es  tracta  de  l'increment  de  retribucions  del  personal
treballador d'acord amb els Pressupostos Generals de l'Estat.

El punt s'aprova amb 12 vots a favor (ERC, JxCC, UxC, MUC, regidor no adscrit) i
l'abstenció del PSC.

EL punt número 8 és l'aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost
número 22 del Pressupost Municipal de 2022. El regidor d'Esports, Jordi Campos
Guitart,  explica  que  com que  hi  ha  3  entitats  esportives  que  feien  anys  (Club
Bàsquet  Cabrils  i  Club  Patí  Cabrils  10  anys  i  Club  Esportiu  Cabrils,  50  anys),  i
després que demanessin col·laboració per les citades celebracions, es va creure
oportú  fer  un  conveni  amb  les  entitats  perquè  poguessin  celebrar  aquestes
efemèrides. 

El punt s'aprova amb 12 vots a favor (ERC, JxCC, UxC, MUC, regidor no adscrit) i
l'abstenció del PSC.

El punt següent és l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de pressupost
núm.  1  del  Pressupost  de  l’OOAA  Escola  Bressol  exercici  2022.  La  regidora
d'Hisenda  explica  que  és  el  mateix  que  el  punt  7,  l'increment  de  retribucions
d'acord  amb  els  Pressupostos  Generals  de  l'Estat,  en  aquest  cas  pel  personal
treballador de l'OOAA Escola Bressol. 



El punt s'aprova amb 12 vots a favor (ERC, JxCC, UxC, MUC, regidor no adscrit) i
l'abstenció del PSC.

EL punt número 10, aprovat per unanimitat, aprova les tarifes del servei de taxi
interurbanes per l’any 2022.

En el punt següent es dona compte de l’informe de tresoreria municipal sobre el
compliment de la Llei de morositat 2nTrimestre 2022.

El  dotze  punt  és  la  Moció  presentada  pels  grups  municipals  d’Esquerra
Republicana de Catalunya, Units per Cabrils i Junts per Catalunya Cabrils per tal de
fer el pagament d’impostos estatals a l’agència tributària de Catalunya. En aquesta
moció,  el  secretari  fa  una  diligència  per  informar  que  el  grup  municipal
Municipalistes per Cabrils també era un dels grups que presentaven la moció i
que, per error, no consta en el títol de la moció. 

La portaveu del PSC comenta que Mireia Ingla, alcaldessa d'Esquerra Republicana
de Catalunya de Sant Cugat del Vallès, va dir en un tall de televisió "que l'acord no
es pot complir per seguretat jurídica i és impossible de fer".

La moció s’aprova amb 11 vots a favor (ERC, JxCC, UxC, MUC) i 2 en contra (PSC,
regidor no adscrit)

EL punt número 13, ratificada per unanimitat la seva inclusió a l'ordre del dia, es la
proposta de modificació de l’Ordenança fiscal número 18, reguladora de la taxa
per a la prestació del servei d’escola bressol.

L'alcaldessa comenta que entra per urgència perquè aquest acords ja puguin ser
vigent per aquest curs. Tal com es va explicar en el Patronat de l'Escola Bressol, on
tots els grups municipals hi són presents,l a modificació consta en la creació d'una
partida de despesa de material  pels infants de E2, tal  com es fa ja a primària.
També comenta que hi ha hagut un canvi d'horari, de tal manera que les mestres
també estan a l'hora de dinar dels infants. El punt és aprovat per unanimitat. 

El punt número 14 es ratifica la seva inclusió a l'ordre del dia amb 10 vots a favor
(ERC, UxC, MUC, PSC, regidor no adscrit) i 3 abstencions (JxCC) és l’aprovació inicial
de la modificació de l’Ordenança de protecció de l’arbrat de Cabrils. El regidor de
Medi Ambient explica que no va passar per comissió informativa per la saturació
de secretaria i per un petit canvi que ha proposat el nou secretari. Es tracta de
portar el Pla Director de l'Arbrat a l'ordenança per evitar que hi hagi contradiccions
entre un i altre document.

La  portaveu del  PSC pregunta  perquè aquesta  pressa  a  aprovar-ho i  si  es pot
retirar de l’ordre del dia. Pregunta com s’informarà al veïnat  del  coneixement i



compliment de l’ordenança i si s’ha valorat el cost econòmic que pot tenir aquesta
modificació pel veïnat. 

La  portaveu de  JxCC està  a  favor  de  l’ordenança  perquè  estava obsoleta,  i  no
entenen la urgència d’aquesta modificació. Comenta que més que una ordenança
de protecció de l'arbrat és una ordenança de protecció de l'asfaltat de carrers, ja
que els pins situats a menys de 4 metres del carrer hauran de ser eliminats i si s'ha
valorat econòmicament aquests canvis.

S'aprova  amb 8  vots  a  favor  (ERC,  UxC,  MUC),  2  abstencions  (PSC,  regidor  no
adscrit) i 3 vots en contra (JxCC).

El següent punt es ratifica la seva inclusió a l'ordre del dia  amb 11 vots a favor
(ERC, JxCC, UxC, MUC) i 2 vots en contra (PSC i regidor no adscrit) que tracta sobre
la Moció presentada pels grups d’ERC, UxC i MUC per l’aprovació del manifest de
l’acord social per l’amnistia i l’autodeterminació. 

El regidor de JxCC, Xavier Badia Campos, demana la paraula per explicar perquè
Junts per Catalunya Cabrils no és un dels grups municipals presenta, mostrant el
seus descontentament, atès que, tot i en parlar-ne en anterioritat no se'ls ha avisat
de  la  seva  presentació.  L’alcaldessa  els  hi  demana  disculpes  per  no  haver-los
avisat.

La moció s'aprova amb 11 vots a favor (ERC, JxCC, UxC, MUC) i 2 vots en contra
(PSC i regidor no adscrit). 

En  el  punt  17,  es  dona  de  les  resolucions  dictades  per  l’alcaldia  i  dels  acords
adoptats per la Junta de Govern Local des de la darrera sessió ordinària

La  portaveu  del  PSC  pregunta  sobre  un  decret  on  el  col·legi  d'arquitectes  de
Catalunya  presenta  al·legacions  sobre  la  redacció  del  projecte  d'habitatge
dotacional per a joves. L'alcaldessa explica que no estaven d'acord en el preu de
redacció del projecte, fet pel qual s'han desestimat.

La portaveu de JxCC pregunta  per decrets  de reparament de factures per  part
d'intervenció. L'alcaldessa que són contractes vençuts no renovats però que cal
seguir donant el servei.

Finalment, en el torn de precs i preguntes, els grups municipals de l'oposició fan
les següents:

El regidor no adscrit pregunta perquè els caps de setmana la policia no patrulla.
L'alcaldessa explica que hi ha una patrulla, formada per un mínim de  dos agents,



sempre, exceptuant dues nits laborables en aquests dos darrers mesos, on només
hi va haver-hi un agent. 

La portaveu del PSC pregunta 

• perquè el  jutjat  de pau no té  escàner.  El  regidor  d’Equipaments,  Miguel
Doñate Sastre, explica que la Generalitat de Catalunya no permet instal·lar
un equip multifunció de l’Ajuntament, perquè no es pot connectar a la seva
xarxa.

• perquè el fax de la policia no va. El regidor d'Equipaments explica que la
policia disposa d'una línia IP i que no hi ha constància per part dels tècnics
que no funcioni.

• pel servei d'atenció a crònics a l'ambulatori, i demana que es reforci el tema
de metges. L’alcaldessa explica que el servei no depèn de l’Ajuntament i la
regidora  de  Sanitat,  Isabel  Tamboleo  Vilallobos,  explica  que  no  han  fet
arribar aquestes queixes a l'Ajuntament.

• per  la  previsió  de  classes  de  català  per  a  persones  nouvingudes.
L'alcaldessa explica que a principis d’octubre el projecte de classes de català
estarà en marxa.

• quina decisió política es prendrà respecte les places de pàrquing propietat
de SEIPRO, ara de l’Ajuntament. La regidora d’Hisenda explica que falta el
registre i que després es valorarà quina opció s’escull al respecte.

• respecte  les  queixes  de  manca  de  mascaretes  al  personal  treballador,
demana  si  hi  ha  un  control  del  material.  L’alcaldessa  li  comenta  que  a
tothom qui demana mascaretes se li subministren, encara actualment i que
lògicament hi ha un control de l’estoc.

• sobre la situació de la Fundació Agrària.  L’alcaldessa explica com està la
situació, amb una reunió amb a principis de setembre.

Per part del grup municipal de JxCC:

La portaveu pregunta:

• si no es volen aturar a pensar el projecte d’habitatges de Mas Maria, ara
que hi ha un recurs contenciós administratiu per part de dues comunitats
de veïns. 



•  per la situació del CEM i per la recerca de fons de la sala de la concòrdia i la
creació  d’una  sala  annexa  a  la  biblioteca.  El  regidor  d’esports  i  cultura
explica, per una banda, que s'està treballant en la creació dels plecs per
licitar  l'externalització  total  del  CEM.  Respecte  la  sala  annexa  de  la
biblioteca, comenta que per un tema de protecció de l'edifici no es podia fer
però  s'ha  fet  una  sala  d'estudi  i  s'han  fet  diferents  reformes  dins
l'equipament, com els lavabos. Respecte la Concòrdia, cap entitat pública
pot fer aportacions en edificis d'entitats privades, ni tan sols via consorci,
per  la  qual  cosa  es  segueix  treballant  per  trobar  una  fórmula  per
aconseguir aquests fons.

La portaveu fa un prec de moderació i respecte, després d'unes paraules dites per
l'alcaldessa a un regidor del seu grup municipal en el passat ple ordinari, citant el
codi  ètic.  L'alcaldessa  demana  disculpes  per  allò  dit  en  el  Ple  i  el  regidor  les
accepta.  L'alcaldessa, per la seva banda,  citant també el codi ètic, demana a la
portaveu que, tal  i  com es demana al registre d'interessos dels càrrecs electes,
constin en el documents tots els càrrecs en juntes directives d'entitats. 

El  regidor  Almirall  Garcia  pregunta  sobre  la  proposta  feta  sobre  la  millora  del
transport públic. L'alcaldessa explica que a partir del 5 de setembre es passarà de
4 expedicions Cabrils – Barcelona, a 10 expedicions directes cap a Barcelona i 8 de
Barcelona cap a Cabrils. 

Finalitza el  Ple  Ordinari  a  les 22:57,  deixant  30 minuts  per  a les preguntes del
públic assistent. 

Recordem que el desenvolupament del Ple i totes les intervencions dels regidors i
regidores assistents es poden veure al canal de Youtube de l’Ajuntament i al servei
de vídeo-acta. 

https://www.youtube.com/user/CabrilsAj
https://actes.cabrils.cat/session/portadaPublica
https://actes.cabrils.cat/session/portadaPublica

